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Inleiding

De fractie van de VVD heeft uit meerdere hoeken van inwoners signalen gekregen dat zij 
aanzienlijke overlast ervaren van de Amerikaanse rivierkreeft. Dit is een nationaal 
probleem, dat de afgelopen jaren steeds actueler is geworden.

In oktober 2017 zijn hier door D66 Nieuwkoop (Martin Hoekstra) schriftelijke vragen over 
gesteld. Het college gaf destijds aan zich nog te bezinnen op de verantwoordelijkheden 
en taken van de gemeente, zeker aangezien het hier met name de verantwoordelijkheid 
van het Hoogheemraadschap van Rijnland betreft. 

In Ter Aar-West (Blaarkop) is recentelijk een achterpad verzakt doordat het werd 
ondergraven door de rivierkreeft. Door losliggende tegels ontstonden gevaarlijke 
situaties. In deze casus is er melding gemaakt bij het hoogheemraadschap en is er ook 
door een ambtenaar van Nieuwkoop naar de casus gekeken. Aangegeven werd dat de 
gemeente hier geen verantwoordelijkheid heeft, aangezien het achterpad tot het perceel 
van de woningen behoort. Inwoners zijn vervolgens zelf overgegaan tot het opvullen van 
de straat, maar vrezen dat het probleem terugkeert. 

Dit betreft slechts één casus, maar gezien de wijdverspreide problematiek in de regio, lijkt 
het niet onaannemelijk dat het op meer plekken in de gemeente voorkomt. Derhalve de 
volgende vragen:
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Toelichting college: 

Alvorens het college de vragen zal beantwoorden willen wij uw fractie erop attenderen 
dat het ministerie van Landbouw, Natuur en Voedselkwaliteit (LNV) verantwoordelijk is 
voor de aanpak van uitheemse rivierkreeften. De maatregel waar het ministerie op dit 
moment voor heeft gekozen is het afvangen van rivierkreeften door beroepsvissers.  
Deze maatregel is echter onvoldoende om de aantallen rivierkreeften te beheersen, 
zodat waterschappen, net als onze gemeente, vragen, klachten en meldingen van zowel 
burgers als belanghebbenden ontvangen over rivierkreeften. Recentelijk heeft het 
ministerie van LNV een taskforce opgericht om oplossingen te vinden zodat de 
rivierkreeft verder wordt ingedamd. 

Beantwoording

1. Als antwoord op de vragen van D66 in oktober 2017 stelde uw college nog 
niet voldoende inzicht te hebben in de verspreiding van de Amerikaanse 
rivierkreeft door de gemeente. Heeft de gemeente nu meer inzicht in de 
verspreiding? 

Antwoord:
Ja, wij hebben meer inzicht gekregen in de verspreiding van de Amerikaanse rivierkreeft.
In het Nieuwkoopse plassengebied komt de rivierkreeft het meeste voor. Wel zien we dat
de populatie zich verder verspreidt door het gebied.  

2. Zijn er meer signalen bekend van overlast door de rivierkreeft?

Antwoord: 
Ja, vanaf 2018 zijn er 7 meldingen binnengekomen bij de gemeente. Bij het 
hoogheemraadschap van Rijnland zijn 6 meldingen, die binnen ons gebied vallen, 
binnengekomen.

3. Wat voor overlast betreft dit en op welke locaties? 

Antwoord: 
De meldingen betreffen voornamelijk waarnemingen van rivierkreeften. In twee gevallen 
zijn deze waarnemingen gecombineerd met melding van schade aan bestrating 
(verzakking) of waterplanten. De meldingen zijn gedaan op de locaties; Blokland, 
Blaarklop, Ringslootpad, Simon van Capelweg, Oude Nieuwveenseweg en de 
Korteraarseweg. Daarnaast zijn er visuele meldingen van vissers en gebruikers van de  
Nieuwkoopse Plassen. 

4. Acht u het verdedigbaar om, in situaties waarin sloten deels in eigendom 
van particulieren, deels in eigendom van de gemeente zijn, geen 
verantwoordelijkheid te nemen om te ondersteunen bij 
herstelwerkzaamheden van (achter)paden? 

Antwoord: 
De eigenaar van een perceel is zelf verantwoordelijk voor het beheer en onderhoud van 
het perceel. Als de gemeente dit is, zullen wij het beheer en onderhoud adequaat 
uitvoeren. Indien het perceel eigendom is van particulieren of derden dienen zij zelf het 
onderhoud te organiseren. 
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5. Zijn er situaties waarin de gemeente wel op enigerlei wijze inspringt? 

Antwoord: 
Er zijn ons geen situaties bekend waar de gemeente het onderhoud voor particulieren of 
derden uitvoert.  

6. Vindt er overleg plaats met het hoogheemraadschap over de rivierkreeft-
problematiek? 

Antwoord: 
Ja, zoals bovenstaand al is aangegeven is het ministerie van LNV primair 
verantwoordelijk. Zowel de hoogheemraadschappen alsook de gemeente lopen tegen 
dezelfde problemen aan. Een adequate oplossing voor het probleem voor de rivierkreeft 
is nog niet gevonden. In het antwoord op uw vraag 7 worden drie ‘oplossingen’ genoemd 
die momenteel in de praktijk worden toegepast.  

7. Zo ja; wat is de uitkomst van deze overleggen? 

Antwoord: 
In 2018 heeft het hoogheemraadschap voor de begeleidingscommissie Nieuwkoopse 
Plassen een presentatie gegeven over de rivierkreeft. Uit onderzoek blijkt dat de 
populatie en de verspreiding van de rivierkreeft groeit. Omdat er nog veel niet bekend is 
over deze kreeft is het lastig om dé oplossing te vinden. Zo is nog niet duidelijk waarom 
de kreeft op de ene locatie vaker voorkomt dan op een andere locatie. 

Tot op heden zijn er drie oplossingsrichtingen door LNV aangedragen. Zowel het 
hoogheemraadschap alsook de gemeente hebben twijfels over de doelmatigheid van de 
oplossingsrichtingen:

- Verbetering waterkwaliteit waardoor meer natuurlijke vijanden van de rivierkreeft 
zich in het gebied gaan vestigen, o.a. vossen, eenden, futen, reigers, kraaien en 
buizerds.

- De rivierkreeften laten afvangen door (commerciële) vissers en de rivierkreeft 
consumeren.

- De populatie ‘laten gaan’ waarna de het natuurlijke evenwicht in balans komt 
doordat er een voedsel en vestiging schaarste ontstaat. 

De laatste optie is het meest inefficiënt omdat er nog veel niet duidelijk is over de habitat 
en het gedrag van de rivierkreeft. 

8. Zo niet; ziet u naar aanleiding van bovenstaande, en mogelijk vergelijkbare 
casussen in de gemeente, reden om in gesprek te gaan; en zo ja; met welk 
doel? 

Antwoord: 
Zoals in vraag 6 en 7 is beschreven vinden er gesprekken plaats. Het doel is vooral om 
richting het ministerie van LNV een signaal te geven over de problematiek. Daarnaast is 
kennisdelen over de rivierkreeft een onderdeel van de gesprekken. 

9. Als antwoord op de vragen van D66 gaf het college aan dat het 
hoogheemraadschap nog geen actie onderneemt, omdat er nog geen 
directe reden tot actie zou zijn. Is dit veranderd en zo ja; wat doet het 
hoogheemraadschap ter bestrijding van de rivierkreeft (specifiek: in 
Nieuwkoop)? 



Pagina 4 van 4

- 4 -

Antwoord: 
Het hoogheemraadschap van Rijnland is, zoals in de toelichting van het college 
beschreven, niet primair verantwoordelijk voor de problemen van de rivierkreeft. Bij 
dijkincidenten, zoals onlangs in Reeuwijk, wordt onderzocht of de rivierkreeft hiervoor 
verantwoordelijk kan zijn geweest. Het hoogheemraadschap heeft aangegeven dat de 
rivierkreeft in dit dijkincident geen rol heeft gespeeld.
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